



# 台灣消化系內視鏡醫學會

## 第八十四次電子內視鏡病例暨併發症討論會

時間：108 年 01 月 12 日 星期六 13:00~17:30

地點：振興醫院第二醫療大樓--五樓國際會議廳（台北市北投區振興街 45 號）

13:00~13:25 報到

13:25~13:30 開幕致詞 李壽東院長

主席：盧俊良主任、施宇隆主任

13:30~13:45 林口長庚紀念醫院

李冠頡

A 68-year-old female with chronic hepatitis s/p interferon therapy was admitted due to abnormal gastric lesion noted in health check-up.

13:45~14:00 台北榮民總醫院 內科部<sup>1</sup> 內視鏡中心<sup>2</sup> 小兒科<sup>3</sup>

張重昱<sup>1</sup> 王彥博<sup>2</sup> 陳炳憲<sup>2</sup> 吳子聰<sup>3</sup> 黃清峰<sup>3</sup> 侯明志<sup>1</sup>

A 19-year-old male was noted with anemia during health examination when he was 15 years old.

14:00~14:15 林口長庚紀念醫院

黃柏翰

A 27-year-old female was referred to our hospital for intermittent lower abdominal pain for one month.

14:15~14:30 三軍總醫院 胃腸科

沈呈懋

54歲女性，主述吞嚥困難及陣發性嘔吐。

14:30~14:45 台大醫院內科 綜合診療部<sup>1</sup>

林宣合 陳介章 王秀伯<sup>1</sup>

A 59-year-old woman was incidentally found a 1 cm submucosal tumor by EGD in other hospital.

- 14:45~15:00 台北醫學大學 台北市立萬芳醫院 消化內科<sup>1</sup>  
鄭以勤<sup>1</sup> 鄭勝偉<sup>1</sup>  
A 60-year-old male complained abdominal fullness for one month and body weight loss 5 Kg.
- 15:00~15:15 台大醫院 肝膽腸胃科  
蕭伯諺 謝銘鈞  
A 48-year-old man with left lower quadrant abdominal pain.
- 15:15~15:35 Coffee Break
- 主席：陳鵬仁主任、唐瑞祥主任**
- 15:35~15:50 國泰醫院 消化內科  
朱清銘  
This 50-year-old woman had symptoms of epigastric pain and distension for 2 weeks.
- 15:50~16:05 台北榮民總醫院 胃腸肝膽科<sup>1</sup> 內視鏡中心<sup>2</sup>  
林毅軒<sup>1</sup> 陳增興<sup>1</sup> 辛怡芳<sup>2</sup> 王彥博<sup>2</sup> 陳炳憲<sup>2</sup> 盧俊良<sup>1,2</sup> 侯明志<sup>1,2</sup>  
This 50-year-old male has a past history of panic disorder. This time, he was transferred to our ER due to general skin rash with fever for around 10 days.
- 16:05~16:20 林口長庚紀念醫院 胃腸肝膽科系  
陳品錚 林淳榮  
The 67-year-old man was had bloody stool was noted about a week ago.
- 16:20~16:35 台大醫院 腸胃科  
陳世哲  
48 歲男性，健檢時發現食道腫瘤，切片懷疑neuroendocrine tumor.
- 16:35~16:50 三軍總醫院 胃腸科  
李宣範  
The 58-year-old male had chronic cough for 6 months ,and was diagnosed as pulmonary tuberculosis.

16:50~17:05 台北榮民總醫院 胃腸科內視鏡中心<sup>1</sup> 內科部<sup>3</sup>

桃園榮民醫院 胃腸科<sup>2</sup>

陳柏存<sup>1</sup> 楊宗杰<sup>2</sup> 侯明志<sup>3</sup>

A 46-year-old man with chronic HCV and alcoholism history was transferred to our hospital for bloody vomitus and hypovolemic shock.

17:05~17:20 台安醫院 胃腸肝膽科<sup>1</sup> 病理科<sup>2</sup>

林明輝<sup>1</sup> 簡錫淵<sup>1</sup> 蔡青岩<sup>1</sup> 靳應臺<sup>2</sup>

72歲男性患者，上腹痛、食慾不佳及吞嚥困難。

17:20~17:30 閉幕致詞 許重得主任